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Onderwerp Statenbrief: 
Stand van zaken controle jaarrekening 2018  
 
Voorgestelde behandeling:  
Ter informatie 
 
Geachte dames en heren, 
 
 
Inleiding 
Op 6 november heeft de portefeuillehouder financiën u middels een memo met kenmerk 2019AC36 geïnformeerd 
over de start van de jaarrekeningscontrole 2018. Hij heeft u toen aangegeven dat er een beperkt tijdsslot is om de 
jaarrekeningscontrole af te ronden. Daarna heeft de accountant geen mogelijkheid om een controleteam aan te 
bieden. Vandaag heeft de accountant ons geconfronteerd met de mededeling dat deze planning niet gehaald zal 
worden binnen de afgesproken termijn. Zij schorten het controletraject op en stellen de organisatie in staat om 
alle openstaande zaken op te lossen. Daarna moet de accountant weer een compleet team ter beschikking 
hebben. Zoals vermeld in de memo d.d. 6 november kan er dan pas in het tweede kwartaal 2020 een 
controleteam worden samengesteld. De accountant geeft aan dat de nog onvoldoende kwaliteit van de geleverde 
informatie meer werk oplevert dan verwacht waar geen rekening mee is gehouden in de planning. 
 
U kunt zich voorstellen dat wij, wetende dat het proces moeizaam en onder tijdsdruk verliep, toch enigszins 
overvallen zijn door het besluit de controle op te schorten. Met de ambtelijke organisatie zijn wij in gesprek om 
inzicht te krijgen in de achtergronden en gezamenlijk een oplossingsrichting te vinden. 
 
 
Voorgeschiedenis 
De jaarrekening 2017 is in september 2019 vastgesteld met een goedkeurende accountsverklaring maar wel met 
veel kanttekeningen over de kwaliteit van de financiële administratie en processen. Doordat de controle op de 
jaarrekening 2017 meer dan twaalf maanden vertraagd was, is ook de planning van de jaarrekening 2018 
vertraagd. Het is de wens van het College om zo snel mogelijk met de jaarrekeningscontroles weer in het 
reguliere tijdspad te komen. Daarom was er een ambitieus tijdspad vastgesteld. Deze is op 1 oktober 2019 aan u 
toegezonden. Daarnaast is een verbetertraject ingezet dat loopt om de kwaliteit van de financiële boekhouding te 
verbeteren en de financiële afdeling te versterken. 
 
 
Essentie / samenvatting: 
De accountant heeft aangegeven de controle op de jaarrekening 2018 op te schorten omdat ze van mening is dat 
de overeengekomen planning niet haalbaar is vanwege onvoldoende kwaliteit in de aangeleverde stukken en het 
niet tijdig kunnen verwerken van nog aan te leveren stukken. Doordat wij de huidige planning niet halen, is de 
accountant niet in staat om op dit moment nog voldoende capaciteit vrij te maken voor de controle. Momenteel 



 

  

 

kijken wij welke mogelijkheden er zijn om te zorgen dat de jaarrekening 2018 aan de eisen voldoet. De 
kwaliteitsslag die op basis van de aanbevelingen van de jaarrekening 2017 noodzakelijk is, is hoe dan ook een 
langdurig traject, zeker gegeven de huidige arbeidsmarkt. Het lopende verbetertraject zal wel worden 
geïntensiveerd om zo snel mogelijk de noodzakelijke kwaliteit te halen. U kunt zich daarbij voorstellen dat dit 
extra middelen kan gaan vergen. We zullen u zo snel mogelijk berichten wat dit gaat kosten. 
 
 
Meetbaar / beoogd beleidseffect 
De controle op jaarrekening 2018 is beëindigd en pas in het tweede kwartaal van 2020 kan de accountant 
voldoende capaciteit leveren om de controle opnieuw op te starten. Wij willen in de tussentijd de kwaliteit van de 
stukken verbeteren en zullen hiervoor het reeds lopende verbetertraject een extra impuls geven. 
 
 
Financiële consequenties 
De intensivering van het lopende verbetertraject kan een budgetoverschrijding opleveren van ons inhuurplafond 
voor het domein bedrijfsvoering. Gegeven de toezeggingen aan de Staten en het ministerie van Binnenlandse 
Zaken gedaan, lijkt dit ons in de rede liggen. Op dit moment is geen verdere informatie te geven over de 
financiële consequenties. 
 
 
Vervolgprocedure / voortgang 
Aanstaande woensdag zal de portefeuillehouder financiën in de commissie FAC een toelichting geven op de 
ontstane situatie. U spreekt dan ook met de accountant. Wij hopen dan een beter beeld te hebben van mogelijke 
routes om zo snel mogelijk weer in het reguliere tijdspad te komen voor jaarrekeningscontroles. We zullen u zo 
spoedig mogelijk na dit gesprek inlichten over de gekozen route om de controle op de jaarrekening 2018 en 2019 
in goede banen te brengen.    
We hebben heden het Ministerie van BZK ambtelijk geïnformeerd en zullen een afschrift van deze brief ook aan 
hen doen toekomen. Ook PWC (accountant m.i.v. 2019) zal worden geïnformeerd. Ook hierover zullen wij u 
woensdag spreken. 
 
 
Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  
U wordt verzocht kennis te nemen van deze brief. 
 
 
Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
 
 
De voorzitter,  
 
De secretaris,  
 


